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Abstract (en)
[origin: US4613537A] According to the invention, grip tapes based on plastic-coated supporting materials are described which have a supporting
material comprising nonwoven, woven or knitted fabric having an extensibility before processing of at least 10% in the crosswise and/or lengthwise
and/or diagonal direction, and an impregnation based on polyurethanes which is applied by means of wet coagulation. The grip tapes are obtained
by soaking a supporting material of nonwoven, woven or knitted fabric and having an extensibility of at least 10% in the crosswise and/or lengthwise
and/or diagonal direction in a solution of polyurethane-based impregnating agent, dissolved in a water-soluble solvent, passing the impregnated
material through at least one coagulation bath comprising a mixture of the solvent with water, pressing the liquid out of the coagulate-coated
supporting material, then rinsing the material with water and pressing it again and drying it, then cutting it as needed into strips. The grip tapes
exhibit high extensibility, provide excellent gripping and non-slip qualities and high moisture absorption and shock absorbency, and are particularly
well suited for sheathing the handles of sports equipment.

Abstract (de)
Gemäß der Erfindung werden Griffbänder auf der Basis von mit Kunststoff beschichteten Trägermaterialien angegeben, die ein aus Vlies,
Gewebe oder Gewirke bestehendes Trägermaterial, das vor seiner Verarbeitung eine Dehnfähigkeit in Querrichtung und/oder Längsrichtung
und/oder Diagonalrichtung von jeweils mindestens 10% aufweist, und eine durch Naßkoagulation aufgebrachte Imprägnierung auf der Basis von
Polyurethanen aufweisen. Die Griffbänder werden dadurch erhalten, daß ein aus Vlies, Gewebe oder Gewirke bestehendes Trägermaterial mit
einer Dehnfähigkeit in Querrichtung und/oder Längsrichtung und/oder Diagonalrichtung von mindestens 10% mit einer Lösung von Imprägniermittel
auf der Basis von Polyurethanen, gelöst in einem wasserlöslichen Lösungsmittel, getränkt wird, das getränkte Material durch mindestens
ein Koagulationsbad aus einem Gemisch des Lösungsmittels mit Wasser geführt wird, die Flüssigkeit von dem mit Koagulat beschichteten
Trägermaterial abgepreßt wird, anschließend das Material mit Wasser gespült, erneut abgepreßt und getrocknet wird und gegebenenfalls zu
Streifen geschnitten wird. Die Griffbänder zeigen hohe Dehnfähigkeit, ergeben hervorragende Griffigkeit, Rutschfestigkeit, Saugfähigkeit und
Schockdämpfung und sind insbesondere zur Umhüllung von Griffen für Sportgeräte geeignet.
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